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Τα παραθετικά επιθέτων και επιρρημάτων 

Όνομα: __________________________  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 

ΒΑΘΜΟΙ ΣΥΓΚΡΙΣΗΣ ΤΩΝ ΕΠΙΘΕΤΩΝ 
Συχνά, χρησιμοποιούμε τα επίθετα για να συγκρίνουμε ουσιαστικά. 
Στα επίθετα έχουμε τρεις βαθμούς: 

 Θετικός: Επίθετα θετικού βαθμού λέγονται τα επίθετα που φανερώνουν ότι ένα 
ουσιαστικό έχει ένα γνώρισμα. π.χ. Ο κήπος σου είναι ωραίος. 

 Συγκριτικός: Επίθετα συγκριτικού βαθμού λέγονται τα επίθετα που φανερώνουν ότι 
ένα ουσιαστικό έχει ένα γνώρισμα σε μεγαλύτερο βαθμό από ένα άλλο. Ο συγκριτικός 
βαθμός σχηματίζεται με δύο τρόπους:  

 Μονολεκτικά: Ο κήπος σου είναι ωραιότερος από τον δικό μου. 
 Περιφραστικά: Ο κήπος σου είναι πιο ωραίος από τον δικό μου. 

 Υπερθετικός:  
 Σχετικός Υπερθετικός: Ο σχετικός υπερθετικός βαθμός ενός επιθέτου δηλώνει 

ότι το ουσιαστικό που συνοδεύει έχει ένα γνώρισμα σε μεγαλύτερο βαθμό από 
όλα τα άλλα όμοιά του. Ο σχετικός υπερθετικός σχηματίζεται ως εξής: 

 Μονολεκτικά: Ο κήπος σου είναι ο ωραιότερος του χωριού. 
 Περιφραστικά: Ο κήπος σου είναι ο πιο ωραίος του χωριού. 

 Απόλυτος Υπερθετικός: Ο απόλυτος υπερθετικός βαθμός δηλώνει ότι το 
ουσιαστικό έχει ένα γνώρισμα σε πολύ μεγάλο βαθμό, χωρίς να γίνεται σύγκριση 
με άλλα. Ο απόλυτος υπερθετικός σχηματίζεται με δύο τρόπους: 

 Μονολεκτικά: Ο κήπος σου είναι ωραιότατος.  
 Περιφραστικά: Ο κήπος σου είναι πολύ ωραίος. 

 
Ο συγκριτικός και ο υπερθετικός λέγονται παραθετικά των επιθέτων. 
 

Μονολεκτικά παραθετικά επιθέτων 
Θετικός Συγκριτικός Σχετικός υπερθετικός Απόλυτος υπερθετικός 
ωραίος ωραιότερος ο ωραιότερος ωραιότατος 
βαθύς βαθύτερος ο βαθύτερος βαθύτατος 
σαφής σαφέστερος ο σαφέστερος σαφέστατος 

Περιφραστικά παραθετικά επιθέτων 
Θετικός Συγκριτικός Σχετικός υπερθετικός Απόλυτος υπερθετικός 
ωραίος πιο ωραίος ο πιο ωραίος πολύ ωραίος 
βαθύς πιο βαθύς ο πιο βαθύς πολύ βαθύς 
σαφής πιο σαφής ο πιο σαφής πολύ σαφής 

 
Με τον ίδιο τρόπο σχηματίζουν παραθετικά και τα επιρρήματα. Στους μονολεκτικούς 
τύπους τα επιρρήματα που προέρχονται από επίθετα σχηματίζουν συγκριτικό και 
υπερθετικό βαθμό στον πληθυντικό του ουδετέρου. 
 

Θετικός Συγκριτικός Υπερθετικός 
 Περιφραστικά Μονολεκτικά Περιφραστικά Μονολεκτικά 

χαμηλά πιο χαμηλά χαμηλότερα πολύ χαμηλά χαμηλότατα 
καλά πιο καλά καλύτερα πολύ καλά άριστα 
βαθιά πιο βαθιά βαθύτερα πολύ βαθιά βαθύτατα 
ακριβά πιο ακριβά ακριβότερα πολύ ακριβά --------- 
ακριβώς ---------- ακριβέστερα ----------- ακριβέστατα 

κάτω ---------- κατώτερα ----------- κατώτατα 
λίγο πιο λίγο λιγότερα πολύ λίγο ελάχιστα 
πολύ πιο πολύ περισσότερο ------------ ------------- 

 
 
 



1. Σχηματίζω τα παραθετικά των επιθέτων, μονολεκτικά και περιφραστικά: 
 

Μονολεκτικά παραθετικά επιθέτων 

Θετικός Συγκριτικός Σχετικός 
υπερθετικός 

Απόλυτος 
υπερθετικός 

σοφός 
   

μακρύς 
   

αξιοπρεπής 
   

πλούσιος 
   

βαρύς 
   

ευγενής 
   

Περιφραστικά παραθετικά επιθέτων 

Θετικός Συγκριτικός Σχετικός 
υπερθετικός 

Απόλυτος 
υπερθετικός 

σοφός 
   

μακρύς 
   

αξιοπρεπής  
   

πλούσιος 
   

βαρύς 
   

ευγενής 
   

 
2. Γράφω προτάσεις με τις λέξεις που μου δίνονται σχηματίζοντας τα παραθετικά των 

επιθέτων, όπως στο παράδειγμα: 
 

 Θετικός: Το λιοντάρι είναι δυνατό ζώο. 

Συγκριτικός: Το λιοντάρι είναι δυνατότερο (πιο δυνατό) από την αλεπού. 

Σχετ. υπερθετικός: Το λιοντάρι είναι το δυνατότερο (το πιο δυνατό) ζώο της ζούγκλας. 

Απόλ. υπερθετικός: Το λιοντάρι είναι δυνατότατο (πολύ δυνατό) ζώο. 

 Θετικός: Το καλοκαίρι είναι ζεστό. 

Συγκριτικός:______________________________________________________  

Σχετ. υπερθετικός: ________________________________________________ 

Απόλ. υπερθετικός:________________________________________________ 

 Θετικός: Το σίδερο είναι βαρύ υλικό. 

Συγκριτικός:______________________________________________________  

Σχετ. υπερθετικός: ________________________________________________ 

Απόλ. υπερθετικός:________________________________________________ 

 Θετικός: Ο Γιώργος είναι επιμελής μαθητής. 

Συγκριτικός:______________________________________________________ 

Σχετ. υπερθετικός: ________________________________________________ 

Απόλ. υπερθετικός:________________________________________________ 

 

 


